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Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie obrad. 
2. Stwierdzenie prawomocności. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z X sesji. 
5. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 
6. Informacje Wójta Gminy o pracach między sesjami. 
7. Interpelacje i zapytania. 
8. Uchwały 

a. Nr XI. .2015 podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia logo Gminy Miłoradz. 
b. Nr XI. .2015 podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do Polskiej Unii Mobilności Aktywnej. 
c. Nr XI. .2015 podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży w formie bezprzetargowej działki nr 220/2, 

położonej w obrębie Mątowy Małe gmina Miłoradz, na poprawienie warunków zagospodarowania 
nieruchomości przyległej działki nr 58/1. 

d. Nr XI. .2015 podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży w formie bezprzetargowej działki nr 223/2, 
położonej w obrębie Mątowy Małe gmina Miłoradz, na poprawienie warunków zagospodarowania 
nieruchomości przyległej działki nr 74/1. 

e. Nr XI. .2015 podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży w formie bezprzetargowej działki nr 234/2, 
położonej w obrębie Mątowy Małe gmina Miłoradz, na poprawienie warunków zagospodarowania 
nieruchomości przyległej działki nr 101. 

f. Nr XI. .2015 podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży w formie bezprzetargowej działki nr 62, położonej 
w obrębie Miłoradz, na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej działki 
nr 47/2. 

g. Nr XI. .2015 podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu współpracy Gminy Miłoradz z 
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na 2016 rok. 

h. Nr XI. .2015 podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXX/224/05 Rady Gminy Miłoradz z 
dnia 12 grudnia 2005 roku w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie gminy 
Miłoradz. 

i. Nr XI. .2015 podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na 2016 rok. 

j. Nr XI. .2015 podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki opłaty od posiadania psów na 2016 rok. 
k. Nr XI. .2015 podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

2016 rok. 
l. Nr XI. .2015 podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej p.w. 

Świętych Piotra i Pawła w Mątowach Wielkich na zrefundowanie wydatków poniesionych na prace 
konserwatorskie Ossuarium w Bystrzu. 

m. Nr XI. .2015 podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2015 (zmiana VI). 
n. Nr XI. .2015 podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Miłoradz. 

9. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
10. Wolne wnioski i oświadczenia. 
11. Zakończenie obrad.   
 
Ad. 1 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel otworzyła XI Sesję Rady Gminy Miłoradz.  
Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel powitała przybyłych Radnych, Wójta 
Gminy, Sołtysów, pracowników urzędu oraz gości (listy obecności stanowią załącznik Nr 1, 2 i 3 do 
niniejszego protokołu), na podstawie listy obecności radnych stwierdziła prawomocność obrad – na stan 
15 radnych udział w posiedzeniu bierze 14 radnych. 
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Ad. 3 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel zapytała, kto z radnych ma uwagi do 
porządku obrad XI Sesji. 
Radny Pan Jarosław Mucha złożył wniosek o wycofanie z pkt. 8 „n” projektu uchwały w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia dla Wójta Gminy Miłoradz, motywując potrzebą przedyskutowania projektu w komisjach. 
Wniosek Radnego Jarosława Muchy o wycofaniu projektu uchwały z pkt. 8 „n” w głosowaniu jawnym 
został przyjęty 9 głosami za, 4 głosami przeciw i 1 głosem wstrzymującym się.  
Więcej uwag nie wniesiono. 
Porządek obrad z przyjętą zmianą w głosowaniu jawnym został przyjęty jednogłośnie. 
Ad. 4 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel zapytała, kto z radnych ma uwagi do 
protokołu z X Sesji. 
Uwag nie wniesiono. 
Protokół z X Sesji Rady Gminy Miłoradz w głosowaniu jawnym został przyjęty jednogłośnie. 
Ad. 5 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel pogratulowała uczestniczkom oraz 
trenerowi Panu Jerzemu Wnuk – Lipińskiemu za zajęcie V miejsca w ogólnopolskim Turnieju Orlika o 
puchar Premiera Rzeczypospolitej Polskiej. Następnie uczestnicy sesji obejrzeli krótką multimedialną 
prezentację oraz rodzice i trener otrzymali listy gratulacyjne. 
Trener Pan Jerzy Wnuk – Lipiński podziękował za zaproszenie oraz wyróżnienie, stwierdził, że sukces jaki 
odniosły zawodniczki w turnieju możliwy był dzięki warunkom jakie zostały stworzone przez Gminę 
Miłoradz tj. udostępnienie boiska. Podziękował za bardzo dobrą współpracę ze szkołami oraz Gminnym 
Ośrodkiem Kultury i Sportu w Miłoradzu. Ponadto poinformował, że każdy wyjazd na turniej jest 
powiązany z edukacją, zawodniczki zwiedzają najciekawsze miejsca w poszczególnych miejscowościach. 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel poinformowała, że 7 listopada br. odbył się 
ogólnopolski konkurs piosenki Ryszarda Rynkowskiego i Gminny Ośrodek Kultury i Sportu w Miłoradzu 
reprezentowała 4 dzieci. Marcelina Jędrzejewska zajęła 2 miejsce i Weronika Kaszuba zdobyła 
wyróżnienie. 
Ad. 6 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek poinformował, o pracy między sesjami, wykaz pracy stanowi załącznik 
nr 4 do protokołu. 
Ad. 7 
Radny Pan Jarosław Mucha poinformował, że Pan Przemysław Szymański, który jest zatrudniony w 
Urzędzie Gminy,  nie jest pozytywnie postrzegany przez mieszkańców. Zwrócił się z pytaniem, czy umowa 
z Powiatowym Urzędem Pracy w Malborku zobowiązuje do dalszego zatrudnienia na min. 3 miesiące i na 
½ etatu. Ponadto, czy tylko jedna osoba spełniała warunki do zatrudnienia na tym stanowisku w naszej 
gminie. Poprosił o opinię, czy zatrudnienie ww. osoby nie będzie miało negatywnego wpływu na 
wizerunek urzędu i wójta. 
Sołtys sołectwa Mątowy Małe Pan Stanisław Sadowski poprosił radnych aby nie podnosili stawki opłaty 
od posiadania psów na 2016 rok. 
Radna Pani Maria Wiśniewska stwierdziła, że doświadczyła osobiście braku kultury u Pana Przemysława 
Szymańskiego, ponadto jest bardzo wulgarny. Poprosiła o informację jak jest rozliczane korzystanie z 
samochodu prywatnego przez Pana Przemysława Szymańskiego, który dowozi i odwozi pracowników 
robót publicznych. 
Radny Pan Wiesław Mitlewski poprosił o naprawę oświetlenia na budynku ośrodka zdrowia w Miłoradzu. 
Stwierdził, że należy wyrównać przed okresem zimowym pobocza wzdłuż dróg powiatowych oraz na 
drodze gminnej ul. Osiedlowa w Miłoradzu zebrać pobocze gdyż woda z opadów nie ma odpływu i zalega 
na drodze. 
Ponadto poprosił aby podać do wiadomości mieszkańców telefon pod który mieszkańcy mają zgłaszać 
awarie sieci wodociągowej lub kanalizacyjnej. 
Radny Pan Wojciech Langowski poprosił o informację na jakim etapie są prace związane z rewitalizacją 
osiedla w Miłoradzu. 
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Ad. 8 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel poprosiła Zastępcę Przewodniczącego Rady 
Gminy Miłoradz Pana Tomasza Żuchowskiego o prowadzenie dalszej części obrad. 
a. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie ustanowienia logo Gminy Miłoradz. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XI.50.2015 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2015 roku w sprawie ustanowienia logo 
Gminy Miłoradz w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
b. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie przystąpienia do Polskiej Unii Mobilności Aktywnej. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XI.51.2015 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2015 roku w sprawie przystąpienia do 
Polskiej Unii Mobilności Aktywnej w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
c. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie sprzedaży w formie bezprzetargowej działki nr 220/2, położonej w obrębie Mątowy 
Małe gmina Miłoradz, na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej działki nr 
58/1. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XI.52.2015 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2015 roku w sprawie sprzedaży w 
formie bezprzetargowej działki nr 220/2, położonej w obrębie Mątowy Małe gmina Miłoradz, na 
poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej działki nr 58/1 w głosowaniu 
jawnym została przyjęta jednogłośnie.. 
d. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie sprzedaży w formie bezprzetargowej działki nr 223/2, położonej w obrębie Mątowy 
Małe gmina Miłoradz, na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej działki nr 
74/1. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XI.53.2015 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2015 roku w sprawie sprzedaży w 
formie bezprzetargowej działki nr 223/2, położonej w obrębie Mątowy Małe gmina Miłoradz, na 
poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej działki nr 74/1 w głosowaniu 
jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
e. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie sprzedaży w formie bezprzetargowej działki nr 234/2, położonej w obrębie Mątowy 
Małe gmina Miłoradz, na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej działki nr 
101. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XI.54.2015 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2015 roku w sprawie sprzedaży w 
formie bezprzetargowej działki nr 234/2, położonej w obrębie Mątowy Małe gmina Miłoradz, na 
poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej działki nr 101 w głosowaniu 
jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
f.              Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie sprzedaży w formie bezprzetargowej działki nr 62, położonej w obrębie Miłoradz, na 
poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej działki nr 47/2. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XI.55.2015 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2015 roku w sprawie sprzedaży w 
formie bezprzetargowej działki nr 62, położonej w obrębie Miłoradz, na poprawienie warunków 
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zagospodarowania nieruchomości przyległej działki nr 47/2 w głosowaniu jawnym została przyjęta 
jednogłośnie. 
g. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu współpracy Gminy Miłoradz z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2016 rok. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XI.56.2015 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2015 roku w sprawie przyjęcia Rocznego 
Programu współpracy Gminy Miłoradz z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2016 rok w głosowaniu jawnym została przyjęta 
jednogłośnie. 
h. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXX/224/05 Rady Gminy Miłoradz z dnia 12 grudnia 2005 roku w 
sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie gminy Miłoradz. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XI.57.2015 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2015 roku w sprawie uchylenia uchwały 
Nr XXX/224/05 Rady Gminy Miłoradz z dnia 12 grudnia 2005 roku w sprawie zwolnień od podatku od 
nieruchomości na terenie gminy Miłoradz w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
i.             Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2016 rok. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XI.58.2015 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2015 roku w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2016 rok w głosowaniu jawnym została 
przyjęta jednogłośnie. 
j.             Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie określenia stawki opłaty od posiadania psów na 2016 rok. Stawki opłaty pozostają na 
takim samym poziomie jak w roku bieżącym. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Radna Pani Grażyna Sadowska stwierdziła, że najlepszym rozwiązaniem byłaby rezygnacja z poboru tej 
opłaty, co miałoby wpływ na zmniejszenie ilości porzuconych, wałęsających się psów. Poprosiła o 
informację jak wydatkowane są środki finansowe pochodzące z tej opłaty. 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik wyjaśniła, że w tym roku do budżetu gminy z tytułu opłaty od 
posiadania psów wpłynęło 6 tys. zł natomiast na wyłapywanie psów wydatkowano kwotę 10 tys. zł. 
Radna Pani Grażyna Sadowska wyraziła opinię, że właściciele, którzy dbają o swoje psy, ponoszą 
określone koszty z tego tytułu i są obarczane dodatkową opłatą. Dla właściciela posiadającego dwa psy 
jest to kwota 60 zł. 
Wójt Gminy Arkadiusz Skorek poinformował, że z budżetu gminy są wydatkowane środki finansowe nie 
tylko na wyłapywanie psów ale także na ich sterylizację i kastrację. 
Radny Pan Andrzej Kasperkiewicz poprosił o informację kto jest zwolniony z tej opłaty. 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik wyjaśniła, że zwolnienia z opłaty obejmują rolników (do dwóch 
psów) oraz emerytów. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XI.59.2015 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2015 roku w sprawie określenia stawki 
opłaty od posiadania psów na 2016 rok w głosowaniu jawnym została przyjęta 13 głosami za i 1 głosem 
przeciw. 
k. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2016 rok. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Komisja Finansowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik zapytała, kto z radnych ma uwagi do stawki podatku od 
powierzchni gruntów związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 
zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków pow. użyt. za 1m2 0,89 zł.  
Poinformowała, że wzrost stawki podatku o 4 gr. zwiększy wpływ do budżetu o kwotę 782 zł. 
Uwag nie wniesiono. 
Stawka podatku od powierzchni gruntów związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez 
względu na sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków pow. użyt. za 1m2 0, 89 zł w 
głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik zapytała, kto z radnych ma uwagi do stawki podatku od 
powierzchni gruntów pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi 
jezior i  zbiorników sztucznych pow. za 1ha 4,58 zł. 
Uwag nie wniesiono. 
Stawka podatku od powierzchni gruntów pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami 
powierzchniowymi płynącymi jezior i  zbiorników sztucznych pow. za 1ha 4,58 zł w głosowaniu jawnym 
została przyjęta jednogłośnie. 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik zapytała, kto z radnych ma uwagi do stawki podatku od 
powierzchni gruntów pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 
pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego pow. użyt. za 1m2 0,44 zł. 
Uwag nie wniesiono. 
Stawka podatku od powierzchni gruntów pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej 
statutowej działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego pow. użyt. za 1m2 
0,44 zł w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik zapytała, kto z radnych ma uwagi do stawki podatku od 
budynków lub ich części: od budynków mieszkalnych pow. użyt. za 1m2  0,75 zł. 
Uwag nie wniesiono. 
Stawka podatku od budynków lub ich części: od budynków mieszkalnych pow. użyt. za 1m2 0,75 zł w 
głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik zapytała, kto z radnych ma uwagi do stawki podatku od 
budynków lub ich części: od budynków lub ich części związanych z prowadzeniem działalności 
gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności 
gospodarczej pow. użyt. za 1m2 22,80 zł. 
Radna Pani Maria Wiśniewska złożyła wniosek o obniżenie ww. stawki do kwoty 22,00 zł, motywują że 
dotychczasowe stawki są zbyt wysokie na terenie naszej gminy. 
Radny Pan Władysław Strąk wyraził opinię, że nie należy obniżać stawek podatkowych. Obniżenie lub 
pozostawienie stawek podatkowych na tym samym poziomie przez okres kilku lat skutkuje w przyszłości 
znacznym wzrostem stawek. 
Radna Pani Grażyna Sadowska poprosiła o informację jakie skutki finansowe dla budżetu gminy będzie 
miała obniżka podatku o 70 gr. oraz wzrost o 10 gr. 
Wójt Gminy Arkadiusz Skorek poinformował, że wzrost o 10 gr. zwiększy wpływ do budżetu gminy o 
kwotę 352 zł, a obniżka o 70 gr. zmniejszy wpływ do budżetu gminy o kwotę o ok. 2,5 tys. zł. 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski poddał pod głosowanie 
wniosek Radnej Pani Marii Wiśniewskiej o obniżenie stawki podatku do kwoty 22,00 zł. 
Wniosek Radnej Pani Marii Wiśniewskiej w głosowaniu jawnym został odrzucony 13 głosami przeciw i 1 
głosem wstrzymującym się. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
Stawka podatku od budynków lub ich części: od budynków lub ich części związanych z prowadzeniem 
działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie 
działalności gospodarczej pow. użyt. za 1m2 22,80 zł w głosowaniu jawnym została przyjęta 13 głosami 
za i 1 głosem wstrzymującym się. 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik zapytała, kto z radnych ma uwagi do stawki podatku od 
budynków lub ich części: od budynków lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w 
zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym pow. użyt. za 1m2 10,68 zł. 
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Uwag nie wniesiono. 
Stawka podatku od budynków lub ich części: od budynków lub ich części zajętych na prowadzenie 
działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym pow. użyt. za 1m2 
10,68 zł w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik zapytała, kto z radnych ma uwagi do stawki podatku od 
budynków lub ich części: od budynków lub ich części związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w 
rozumieniu przepisów o działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń pow. 
użyt. za 1m2 4,65 zł. 
Uwag nie wniesiono. 
Stawka podatku od budynków lub ich części: od budynków lub ich części związanych z udzielaniem 
świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności leczniczej, zajętych przez podmioty 
udzielające tych świadczeń pow. użyt. za 1m2 4,65 zł w głosowaniu jawnym została przyjęta 
jednogłośnie. 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik zapytała, kto z radnych ma uwagi do stawki podatku od 
budynków lub ich części: od pozostałych budynków lub ich części, w tym zajętych na prowadzenie 
odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego pow. użyt. 
za 1m2 6,00 zł. 
Uwag nie wniesiono. 
Stawka podatku od budynków lub ich części: od pozostałych budynków lub ich części, w tym zajętych na 
prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku 
publicznego pow. użyt. za 1m2 6,00 zł w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik zapytała, kto z radnych ma uwagi do stawki podatku od 
budowli –  2% ich wartości. 
Uwag nie wniesiono. 
Stawka podatku od budowli – 2% ich wartości w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik zapytała, kto z radnych ma uwagi do stawki podatku od 
budowli wykorzystywanych bezpośrednio do poboru i przesyłania wody oraz od budowli służących do 
odprowadzania i oczyszczania ścieków - 1% ich wartości. 
Uwag nie wniesiono. 
Stawka podatku od budowli wykorzystywanych bezpośrednio do poboru i przesyłania wody oraz od 
budowli służących do odprowadzania i oczyszczania ścieków - 1% ich wartości w głosowaniu jawnym 
została przyjęta jednogłośnie. 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski poddał pod głosowanie 
projekt ww. uchwały. 
Uchwała Nr XI.60.2015 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2015 roku w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2016 rok w głosowaniu jawnym została przyjęta 
jednogłośnie. 
l.              Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Świętych Piotra i Pawła w 
Mątowach Wielkich na zrefundowanie wydatków poniesionych na prace konserwatorskie Ossuarium w 
Bystrzu. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XI.61.2015 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2015 roku w sprawie udzielenia dotacji 
dla Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Świętych Piotra i Pawła w Mątowach Wielkich na zrefundowanie 
wydatków poniesionych na prace konserwatorskie Ossuarium w Bystrzu w głosowaniu jawnym została 
przyjęta jednogłośnie. 
m. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2015 (zmiana VI). 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik omówiła projekt uchwały: 
ROLNICTWO I ŁOWIECTWO 
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W rozdziale 01095 – w Pozostałej działalności zwiększa się plan dochodów bieżących o kwotę 3.000zł  - 
środki otrzymane z Urzędu Marszałkowskiego, jednocześnie zwiększa się plan wydatków bieżących o w/w 
kwotę z przeznaczeniem na zakup ławek rekreacyjnych oraz stojaków rowerowych dla Starej Kościelnicy 
jako nagroda w konkursie „Piękna Wieś Pomorska 2015”. 
TRANSPORT I ŁACZNOŚĆ 
W rozdziale 60016 – Drogi publiczne gminne zwiększa się plan wydatków bieżących o kwotę 6.000zł na 
remont drogi gminnej w Mątowach Małych w ramach środków z Funduszu Sołeckiego. 
ADMINISTRACJA PUBLICZNA 
W rozdziale 75023 – Urzędy gmin zwiększa się plan dochodów bieżących o kwotę 1.000zł tytułu 
dodatkowej opłaty za udzielenie ślubu poza USC. 
W rozdziale 75075 – Promocja jednostek samorządu terytorialnego zmniejsza się plan wydatków 
bieżących o kwotę 990zł w ramach Funduszu Sołeckiego wsi Stara Kościelnica, a zwiększa się plan 
wydatków bieżących o kwotę 93zł w ramach Funduszu Sołeckiego Kończewice. 
BEZPIECZEŃSTWO PUBLICZNE I OCHRONA PRZECIWPOŻAROWA 
W rozdziale 75412 – Ochotnicze straże pożarne zwiększa się plan dochodów bieżących o kwotę 2.000zł – 
środki otrzymane z Powiatu Malborskiego, jednocześnie zwiększa się plan wydatków bieżących o w/w 
kwotę z przeznaczeniem na zakup sprzętu do działań ratowniczych dla OSP Kończewice. W rozdziale tym 
w ramach Funduszu Sołeckiego wsi Gnojewo zmniejsza się i zwiększa się plan wydatków bieżących o 
kwotę 1.000zł. 
DOCHODY OD OSÓB PRAWNYCH, OD OSÓB FIZYCZNYCH I OD INNYCH JEDNOSTEK NIEPOSIADAJĄCYCH 
OSOBOWOŚCI PRAWNEJ ORAZ WYDATKI ZWIĄZANE Z ICH POBOREM 
W rozdziale 75618 – Wpływy z innych opłat stanowiących dochody jednostek samorządu terytorialnego 
na podstawie ustaw zmniejsza się plan dochodów bieżących o kwotę 1.000zł.  
RÓŻNE ROZLICZENIA 
W rozdziale 75814 – Różne rozliczenia finansowe zwiększa się plan dochodów bieżących o kwotę 31.090zł 
i plan dochodów majątkowych o kwotę 12.978zł  - środki otrzymane z Pomorskiego Urzędu 
Wojewódzkiego za realizację Funduszu Sołeckiego za rok 2014. 
OŚWIATA I WYCHOWANIE 
W rozdziale 80101 – w Szkole Podstawowej w Miłoradzu zwiększa się plan dochodów bieżących  o kwotę 
827zł – środki otrzymane z firmy ubezpieczeniowej, jednocześnie zwiększa się plan wydatków bieżących o 
kwotę 35.377zł, w tym: na wynagrodzenia o kwotę 34.550zł i wydatki bieżące o kwotę 827zł. 
W rozdziale 80104 – w Przedszkolu w Miłoradzu zwiększa się plan dochodów bieżących  o kwotę 2.271zł, 
w tym: na odsetki o kwotę 15zł, na darowizny o kwotę 16zł, na pokrycie kosztów dziecka uczęszczającego 
do przedszkola niebędącym mieszkańcem naszej gminy o kwotę 2.240zł. W planie wydatków bieżących 
zmniejsza się plan dotacji o kwotę 30.000zł, jednocześnie zwiększa się plan wydatków bieżących o kwotę 
37.000zł z przeznaczeniem na pokrycie kosztów uczęszczania dzieci z naszej gminy do przedszkoli w 
Malborku i w Tczewie. 
W rozdziale 80110 – w Gimnazjum Publicznym w Miłoradzu zwiększa się plan dochodów bieżących o 
kwotę 3.014zł – środki otrzymane z  realizacji programu współpracy z Polsko-Niemiecką Współpracą 
Młodzieży, jednocześnie zwiększa się plan wydatków bieżących o kwotę 4.154zł, w tym: na pochodne od 
wynagrodzeń  o kwotę1.140zł i wydatki bieżące o kwotę 3.014zł. 
W rozdziale 80113 – Dowożenie uczniów do szkół zwiększa się plan wydatków bieżących o kwotę 2.000zł z 
przeznaczeniem na dowożenie dzieci niepełnosprawnych do szkół. 
W rozdziale 80148 – Stołówki szkolne i przedszkole zwiększa się plan dochodów bieżących o kwotę 80zł z 
tytułu odsetek za nieterminowe regulowanie należności. 
POMOC SPOŁECZNA 
W rozdziale 85295 – w Pozostałej działalności zwiększa się plan dochodów bieżących o kwotę 600zł – 
środki otrzymane z Miasta Malbork na pokrycie kosztów przewozu osób niepełnosprawnych do 
Środowiskowego Domu Samopomocy w Kończewicach, jednocześnie zwiększa się plan wydatków 
bieżących o w/w kwotę z przeznaczeniem na zakup paliwa. 
EDUKACYJNA OPIEKA WYCHOWAWCZA 
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W rozdziale 85401 – w Świetlicy szkolnej w Miłoradzu zmniejsza się plan wydatków bieżących o kwotę 
10.500zł. 
W rozdziale 85415 – Pomoc materialna dla uczniów zmniejsza się plan wydatków bieżących o kwotę 190zł. 
GOSPODARKA KOMUNALNA I OCHRONA ŚRODOWISKA 
W rozdziale 90004 – Utrzymanie zieleni w miastach i gminach zmniejsza się plan wydatków bieżących o 
kwotę 93zł w ramach Funduszu Sołeckiego wsi Kończewice, a zwiększa się plan wydatków bieżących o 
kwotę 1.033zł, w tym: na wydatki w ramach Funduszu Sołeckiego wsi Mątowy Małe – 1.000zł, na wydatki 
w ramach Funduszu Sołeckiego wsi Stara Kościelnica – 33zł. 
W rozdziale 90015 – Oświetlenie ulic, placów i dróg zwiększa się plan wydatków bieżących o kwotę 4.419 
z przeznaczeniem na wykonanie konserwacji oświetlenia ulicznego. 
W rozdziale 90095 – w Pozostałej działalności zwiększa się plan wydatków bieżących o kwotę 1.300zł w 
ramach Funduszu Sołeckiego wsi Stara Kościelnica, a zmniejsza się plan wydatków bieżących o kwotę 
7.294zł, w tym:  w ramach Funduszu Sołeckiego wsi Mątowy Małe – 7.000zł, w ramach Funduszu 
Sołeckiego wsi Mątowy Wielkie – 294zł. 
KULTURA I OCHRONA DZIEDZICTWA NARODOWEGO 
W rozdziale 92109 – Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby zwiększa się plan wydatków bieżących o 
kwotę 3.000zł – dotacja dla GOKiS na zorganizowanie spotkania mikołajkowego dla dzieci. 
W rozdziale 92120 – Ochrona zabytków i opieka nad zabytkami zwiększa się plan dochodów majątkowych 
o kwotę 5.000zł- środki otrzymane z Powiatu Malborskiego na dofinansowanie prac konserwatorskich 
zabytku „Ossarium”, jednocześnie zwiększa się plan wydatków majątkowych o kwotę 10.000zł z 
przeznaczeniem na udzielenie dotacji na wykonanie prac konserwatorskich zabytku „Ossarium” w Bystrzu. 
W rozdziale 92195 – w Pozostałej działalności zwiększa się plan wydatków bieżących o kwotę 294zł w 
ramach Funduszu Sołeckiego wsi Mątowy Wielkie, a zmniejsza się plan wydatków bieżących o kwotę 343zł 
w ramach Funduszu Sołeckiego wsi Stara Kościelnica. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Komisja Finansowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Radna Pani Grażyna Sadowska poprosiła o informację na co zostaną wydatkowane środki finansowe 
przekazane do Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Miłoradzu na „Spotkanie Mikołajkowe”. 
Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Miłoradzu Pan Marcin Szesza poinformował, że środki 
finansowe na ww. imprezę były wcześniej zabezpieczone ale zostały wydatkowane na remont dachu w 
świetlicy w Bystrzu. Spotkanie Mikołajkowe jest skierowane do wszystkich mieszkańców gminy, 
przekazane środki finansowe zostaną wydatkowane między innymi na transport mieszkańców do 
Miłoradza. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XI.62.2015 Rady Gminy Miłoradz z dnia 9 listopada 2015 roku w sprawie zmian w budżecie 
gminy na rok 2015 (zmiana VI) w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
Ad. 9 
Odpowiedzi na zapytania 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek poinformował, że w sprawie dalszego zatrudnienia Pana Przemysława 
Szymańskiego odpowiedź radnemu zostanie udzielona pisemnie po sprawdzeniu zapisów w umowie z 
Powiatowym Urzędem Pracy w Malborku. 
Stwierdził, że z Panem Przemysławem Szymańskim do pracy w tym okresie zostały przyjęte inne osoby, 
które spełniały określone warunki. Zatrudnienie ww. osoby jest refundowane przez PUP w Malborku z 
programu, który dotyczy osób nigdy nie pracujących. W sprawie wpływu zatrudnienia na wizerunek wójta 
i urzędu stwierdził, że trudno jest jemu określić. 
Korzystanie przez Pana Przemysława Szymańskiego z samochodu prywatnego do celów służbowych jest 
rozliczane delegacjami wg obowiązujących stawek.  
Oświetlenie, zamontowane na budynku ośrodka zdrowia w Miłoradzu zostanie naprawione. 
W sprawie poboczy poinformował, że są do właściciela drogi wysyłane pisma o uzupełnienie lub 
wyrównanie poboczy, odpowiedzi jakie są udzielane informuję, że ze względu na brak środków 
finansowych działania nie mogą zostać wykonane. Odwodnienia dróg są robione we własnym zakresie i 
robimy je pracownikami robót publicznych. 
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Nr telefonu na wypadek awarii sieci wodociągowej i kanalizacyjnej zostanie mieszkańcom udostępniony 
przez dyrektora Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Miłoradzu. 
W temacie rewitalizacji osiedla w Miłoradzu stwierdził, że opracowywany jest projekt. 
Ad. 10 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek poinformował, że celem obniżenia kosztów związanych z odławianiem 
bezpańskich psów, na zapleczu urzędu powstanie kojec i złapany pies będzie przetrzymywany przez okres 
tygodnia celem znalezienia właściciela.  
Radny Pan Andrzej Kasperkiewicz wyraził opinię nt. zatrudnienia Pana Przemysława Szymańskiego, 
któremu należy dać szansę pracy. Jest to osoba, która ma rodzinę i może chce się poprawić. Jako przykład 
podał wizytę delegacji norweskiej w celulozie Kwidzyn gdzie na pytanie gości co robicie gdy stwierdzicie, 
że pracownik jest pod wpływem alkoholu w odpowiedzi usłyszeli, że taka osoba jest zwalniana z pracy. 
Natomiast w Norwegii pracodawca podejmuje działania żeby taką osobę leczyć. 
Pan Rafał Głazik przedstawiciel Polskiej Unii Mobilności Aktywnej poinformował, że stowarzyszenie które 
reprezentuje dąży do zwiększenia roli aktywnych form zaspokajania potrzeb codziennej mobilności w 
polskich samorządach. Podziękował radnym za podjęcie uchwały o przystąpieniu do stowarzyszenia oraz 
przekazał na ręce wójta i przewodniczącego rady rower. 
Radna Pani Grażyna Sadowska stwierdziła, że zgłaszając do urzędu różnego rodzaju naprawy, czas 
realizacji zgłoszeń jest zbyt długi. Ponadto poprosiła o informację dla zgłaszającego kiedy prace związane z 
naprawą będą realizowane. 
Poinformowała, że radni zbyt rzadko się spotykają i omawiają bieżące problemy. Zaproponowała aby min. 
raz w miesiącu odbywały się spotkania. 
Ponadto poprosiła o informację w sprawie drogi powiatowej do Kłosowa, czy są planowane prace 
remontowe tej drogi skoro z naszego budżetu nie dofinansujemy tego zadania. 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek odpowiadając radnej stwierdził, że w budżecie gminy brak jest 
środków finansowych na współfinansowanie remontu drogi powiatowej w kierunku Kłosowa w ramach 
„schetynówki”. To zadanie będzie realizowane ale w późniejszym czasie, obecnie spłacamy jeszcze 
zaciągnięte kredyty na wcześniejsze remonty dróg powiatowych. Ww. droga jest drogą ewakuacyjną na 
wypadek powodzi i możliwe, że właściciel drogi znajdzie inny sposób finansowania. Wyraził opinię, że w 
pierwszej kolejności musimy zająć się naszymi drogami tj. ul. Szkolna i Osiedlowa w Miłoradzu oraz droga 
gminna w Pogorzałej Wsi. 
W sprawie zgłaszanych napraw poinformował, że zgłaszane prace są wykonywane pracownikami robót 
publicznych, których liczba jest ograniczona oraz dużą liczbą różnych zgłoszeń.  
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel poinformowała, że częstotliwość spotkań 
radnych na komisjach wspólnych jest uwarunkowana tematyką spotkań. Natomiast radni pracują i 
spotykają się w komisjach stałych, które mają opracowane plany pracy. 
Sołtys sołectwa Kończewice Pan Ryszard Bolek zaproponował aby w statucie znalazł się następujący zapis 
„sołtysi uczestniczą w sesjach rady gminy i w pracach komisji rady gminy na tych samych zasadach jak 
radni poza prawem do głosowania”. Sołtys, który uczestniczy w pracach komisji przybliży radnym 
problematykę danego sołectwa. 
Sołtys sołectwa Mątowy Małe Pan Stanisław Sadowski poinformował, że długi czas wykonywania 
zgłaszanych napraw wynika ze złej organizacji pracy. 
Ad. 11 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel podziękowała obecnym za udział w 
obradach i ogłosiła zakończenie obrad XI Sesji Rady Gminy Miłoradz. 
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